
 

 

 

Folketingets Sundheds- og Ældreudvalg har den 1. juli 2020 stillet følgende spørgsmål 

nr. 1456 (Alm. del) til sundheds- og ældreministeren, som hermed besvares. Spørgs-

målet er stillet efter ønske fra Jane Heitmann (V). 

 

Spørgsmål nr. 1456:  

”Ministeren bedes redegøre for omfanget af omsorgssvigt på plejehjemmene Kongs-

gården, Møllegården og Skæring Plejehjem i Århus, som omtalt af bl.a. TV2 og Århus 

Stiftstidende. I forlængelse heraf bedes ministeren oplyse, hvilke initiativer der er ta-

get for at sikre værdig pleje for alle ældre i Århus Kommune” 

 

Svar: 

Der er ingen tvivl om, at det, vi har set i pressen den seneste tid, har afsløret, at der 

visse steder i ældreplejen er forhold, som ikke er, som de skal være. De problemer og 

kritisable forhold, der er kommet frem, skyldes ikke én enkelt ting alene, og der er 

derfor heller ikke én løsning på de problemer, vi ser. På nationalt plan har vi et fælles 

ansvar for at klarlægge udfordringerne, som ældreplejen visse steder er ramt af. Det 

er ligeledes et fælles ansvar at bidrage til de gode løsninger. Ældretopmødet, som af-

holdes i samarbejde med Ældre Sagen, FOA og KL, er første skridt på vejen i drøftel-

sen af udfordringerne på ældreområdet og de mulige løsninger. 

 

Til brug for besvarelsen af spørgsmålet har Sundheds- og Ældreministeriet indhentet 

bidrag fra Styrelsen for Patientsikkerhed. Styrelsen har i deres bidrag oplyst: 

”StyrelseŶ har den 17. august 2020 holdt møde med Aarhus Kommune på baggrund 

af den kritik, som har været rejst mod flere plejehjem i kommunen. På mødet for-

holdte Aarhus Kommune sig til, hvorledes de vil forbedre forholdene på deres pleje-

hjem. Der er udarbejdet en handleplan og kommunen er i gang med at opfylde punk-

terne i handleplanen. 

 

Styrelsen har ikke foretaget tilsyn på Skæring Plejehjem. Aarhus Kommune har på 

baggrund af henvendelser fra pårørende selv identificeret en række punkter på Skæ-

ring Plejehjem, som der skal rettes op på. Styrelsen agter inden for ca. 6 uger at følge 

op på de initiativer, som kommunen har taget i anledning af kritikken. 

 

Styrelsen for Patientsikkerhed er ikke bekendt med, at der skulle være placeret et 

plejehjem kaldet Møllegården i Aarhus Kommune, men er bekendt med, at der er et 

Plejecenter Møllegården placeret i Favrskov Kommune, som grænser op til Aarhus 

Kommune. Styrelsen for Patientsikkerhed har den 13. januar 2020 gennemført et 

sundhedsfagligt tilsyn på Plejecentret Møllegården i Favrskov Kommune, hvor tilsynet 

ikke fandt problemer af betydning patientsikkerheden. Tilsynet blev således afsluttet 

ŵed eŶ tilsyŶsrapport ŵed koŶklusioŶeŶ ”IŶgeŶ probleŵer af betydŶiŶg for patieŶt-
sikkerhedeŶ”. TilsyŶsrapporteŶ er offeŶtliggjort på styrelseŶs hjeŵŵeside.”  
  

Folketingets Sundheds- og Ældreudvalg 

Holbergsgade 6 
DK-1057 København K 
 
T +45 7226 9000 
F +45 7226 9001 
M sum@sum.dk  
W sum.dk  
 
 
Dato: 03-09-2020 
Enhed: NAERSOM 
Sagsbeh.: DEPCDHE 
Sagsnr.: 2009949 
Dok. nr.: 1325764 
 

Sundheds- og Ældreudvalget 2019-20
SUU Alm.del - endeligt svar på spørgsmål 1456 

Offentligt

mailto:sum@sum.dk
http://sum.dk/


 

Side 2 

I forhold til plejehjemmet Kongsgården og spørgsmål om Aarhus Kommunes opfølg-

ning og initiativer skal jeg henvise til mit svar på SUU alm. del – spm. 994. 

 

 

Med venlig hilsen 

 

 

 

 

 

Magnus Heunicke      /      Christina Debes Helm 
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